
 
 

30. april 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvor mange udenskærs rejelicenser er udstedt i 2014? 

2. Hvor mange indenskærs rejelicenser er udstedt i 2014? 

3. Hvor mange udenskærs rejefiskere har fået dispensation til at kunne fiske efter rejer 

i indenskærs området i 2014? 

4. Hvad er antallet af rejelicenser for 10 år siden? 

(Saxtorph Didriksen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Muligheden for at eje kvoter, har til formål at være til gavn for landets borgere, men fordi jeg ikke 

synes, at muligheden lever op til formålet, stiller jeg ovennævnte spørgsmål til brug for mit videre 

arbejde. 

 

Når man ser på TAC’en for 2014 og tager Royal Greenland’ kvote ’PRA-218-0’ som et eksempel, er 

det en kvote på 2.670,140 tons rejer, men hvor der ikke hører et registreret fartøj til. At der ikke 

hører et registreret fartøj til kvoten, hvorfor kvoten ikke fiskes op, er ikke acceptabelt, også set i 

lyset af den store arbejdsløshed i landet. Den omtalte kvote kunne eksempelvis ellers være til gavn 

for andre fartøjer samt fabriksanlæg. 

   

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


